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Spørgsmål nr. 305:

Vil ministeren redegøre for, hvad regeringens holdning er til, at EU-parlamentet afviste ACTA-
aftalen, samt hvordan regeringen agter at arbejde i fremtiden i forhold til spørgsmål om op-
havsret, herunder om regeringen forventer at deltage i nye internationale forhandlinger?

Svar:
Regeringen har noteret sig, at Europa-Parlamentet med et stort flertal den 4. juli 2012 beslutte-
de at afvise ACTA-aftalen. Dermed kan hverken EU eller dets medlemslande gå videre med at 
ratificere aftalen. 

EU-Kommissionen besluttede den 11. maj 2012 at spørge EU-Domstolen om, hvorvidt AC-
TA-aftalen er forenelig med EU's traktater, navnlig EU's charter om grundlæggende rettighe-
der. Regeringen støtter dette skridt, som vil skabe en nødvendig og vigtig afklaring. 

Regeringen anser det fortsat som vigtigt at beskytte immaterielle rettigheder som f.eks. ophavs-
rettigheder, varemærker og patenter.  Regeringen vil fortsætte det internationale arbejde med at
styrke beskyttelsen af de immaterielle rettigheder, da en effektiv beskyttelse af rettighederne har 
betydning for vækst og beskæftigelse i Danmark. 
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